



Susannah Oland (1818-1885) is the founder of Canada's largest, 100-percent Canadian-owned brewery, Moosehead Breweries. In 1865 she and her husband John immigrated to Nova Scotia from England. Susannah had a personal recipe for brown October ale that she brewed in her back yard. In 1867, she and her husband opened The Army and Navy Brewery, named after their best customers. In 1870, John died leaving her with six children to support. Susannah renamed the small brewing business to S. Oland, Sons and Co., to hide the fact that a woman was in charge. The company grew and is currently owned by a sixth generation of Olands. The brewery name was changed to Moosehead Breweries Ltd. in 1947 after the success of Moosehead Pale Ale. The main brewery is now in Saint John, New Brunswick. Moosehead Breweries currently makes many different kinds of beer, including beer made from Susannah's original recipe.

sterling silver, brass, recycled bottle caps

SUSANNAH OLAND

Brewer

Maître brasseur

Susannah Oland (1818-1885) est la fondatrice de la plus grande brasserie à 100% canadienne, la Moosehead Breweries. Originaire de l'Angleterre, elle et son mari John ont immigré en Nouvelle-Écosse en 1865. Susannah avait une ancienne recette familiale, « sa bière brune d'octobre » qu'elle brassait dans la remise de sa cour arrière. En 1867, elle et son mari ont ouvert la brasserie Army and Navy Brewery, en honneur de leurs meilleurs clients. Son mari, John est décédé en 1870, la laissant seule avec six enfants à charge. Susannah a renommé la petite entreprise de brassage la S. Oland, Sons and Co., pour cacher le fait qu'une femme en avait la gouverne. L'entreprise a pris de l'expansion et appartient actuellement à une sixième génération d'Oland. Le nom de la brasserie a été changé pour Moosehead Breweries Ltd. en 1947 suite au succès de Moosehead Pale Ale. La principale brasserie se trouve maintenant à Saint-John, au Nouveau-Brunswick. Les brasseries Moosehead fabriquent actuellement plusieurs sortes de bière, y compris de la bière fabriquée à partir de la recette originale de Susannah.

argent sterling, laiton, capsules de bouteilles recyclées